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PROTOKÓŁ 

XXIV Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 05 sierpnia 2009 r. 

 

 

Posiedzenie XXIV Sesji rozpoczął o godz. 1000 Przewodniczący Rady Jan Piskor 

wypowiadając słowa: „Otwieram XXIV Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący przywitał zaproszonych gości, radnych oraz sołtysów. Na 

posiedzenie Rady Gminy przybyło 14 radnych w związku, z czym Przewodniczący Rady Jan 

Piskor stwierdził prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).  

W posiedzeniu Rady Gminy nie uczestniczył radny Andrzej Leśkiewicz.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby do porządku obrad wprowadzono 

dodatkową uchwałę dotyczącą zmiany uchwały Nr XXXII/184/2006 Rady Gminy Sadlinki z 

dnia 15 marca 2006 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2008 

– 2011.  

Radni przyjęli jednogłośnie następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 
2. Wręczenie nagród Wójta Gminy Sadlinki za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania kultury i sportu.  
3. Wystąpienie przedstawiciela Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Województwa 

Pomorskiego - Oddział Terenowy w Kwidzynie.  
4. Wystąpienie przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Kwidzynie.  
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych w okresie między sesjami. 
7. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sadlinki na 2009 r.  
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
9. Uchwała o zmianie Uchwały Nr XXXVII/221/2006 Rady Gminy Sadlinki z dnia 26 

października 2006 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/173/2005 Rady Gminy 
Sadlinki z dnia 9 grudnia 2005 r. w sprawie nadania statutu Przedszkolu Publicznemu 
w Sadlinkach.  

10. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Sadlinkach.   

11. Uchwała o zmianie 8uchwały Nr XXXII/184/2006 Rady Gminy Sadlinki z dnia 15 
marca 2006 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2008 – 
20011.  

12. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski. 
15. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 2. 

 E. Krajewska – Wójt – uzasadniła wniosek o wręczenie Panu Sławomirowi Kłos oraz 

Panu Pawłowi Jędras nagrody Wójta Gminy Sadlinki za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
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artystycznej, upowszechniania kultury i sportu (wnioski stanowią załączniki Nr 2 i 3 do 

protokołu).  

Jednocześnie pogratulowała wyróżnionym osobom życząc im kolejnych sportowych 

sukcesów oraz pomyślności w życiu osobistym i zawodowym.    

   

Ad. 3. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – powitał przybyłego na posiedzenie Rady Gminy 

przedstawiciela Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Województwa Pomorskiego – 

Oddział Terenowy w Kwidzynie Pana Andrzeja Szejerkę oraz poprosił Go o omówienie  

sytuacji jaka powstała na terenie gminy Sadlinki w związku z podtopieniami gruntów rolnych.  

 Andrzej Szejerka – przedstawiciel ZMiUW – podtopione zostały po części wszystkie 

gminy, dla których odbiornikiem jest rzeka Liwa.  Nie mam żadnych dobrych informacji w tej 

sytuacji nie mogę w żaden sposób pomóc, razem zrobiliśmy bardzo dużo. Gdy RZGW w 

Gdańsku przejęło Liwę cieszyliśmy się, że sytuacja się zmieni ale tak naprawdę nic się nie 

zmieniło pomimo jednego właściciela.  

 Liwa jest równoległym ciekiem do Kanału Palemona. Podjąłem osobiście decyzję aby 

pompy w Olszanicy pracowały 24 h na dobę. Mam trzech strażników, którzy cały czas będą 

nad tym czuwać.  

 Piotr Żyła – radny -  czy są prowadzone rozmowy na temat przepompowywania 

wody z Liwy bezpośrednio do Wisły?  

Andrzej Szejerka – przedstawiciel ZMiUW – z tego co się orientuję koncepcji jest co 

najmniej 10. Mam nadzieję, że będę bardzo blisko zespołu problemowego ds. rolnictwa, 

którego przewodniczącym jest Pan Starosta Fortuna.  

Aktualnie w budżecie mam 250.000,00 zł na całe roczne utrzymanie doliny 

kwidzyńskiej, z tego 50% wydaję na koszenie wałów.  

Zwracam się do państwa z prośbą aby na swoją rękę nie robić przekopów z pól do 

Kanału Palemona bo to niczemu nie służy a jedynie może spowodować tragedię.  

E. Krajewska – Wójt – wszyscy, którzy uczestniczą dzisiaj w posiedzeniu sesji nie 

brali udziału w spotkaniach dotyczących podtopień. Trzeba powiedzieć, że woda przez ten 

tydzień nie była pompowana. Natomiast w miarę możliwości jak Palemon mógł odebrać 

wodę pompy włączano na trzy godziny, bieżącej koncepcji jest nadal brak. Rolnicy oczekują 

natychmiastowej reakcji, a przecież odszkodowania nikt nie zapłaci.  

A. Szejerka – przedstawiciel ZMiUW – muszę Państwu powiedzieć, że Palemon na 

niektórych odcinkach ma zero spadku. W tym przypadku problem tkwi w skarpach a nie  

w korycie rzeki.  

E. Krajewska – Wójt – jeżeli wysokość odszkodowań nie będzie przekraczała 

kosztów inwestycji, to nikt nie wejdzie w te inwestycje na Liwie.   
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A. Szejerka – przedstawiciel ZMiUW – koszty odszkodowań zawsze będą większe 

niż koszty inwestycji.  

W. Wiśniewski – radny – Państwo zapominacie kiedy były inwestycje na kanale 

Olszańskim i Palemona. To były lata 80 ubiegłego wieku. Nie było elektrowni wodnych, 

zasuw. Ze względu na małe spadki postawiono właśnie w Olszanicy pompy.  

A. Szejerka – przedstawiciel ZMiUW – ja nie znam przyczyny dla których właśnie tam 

postawiono pompy.  

A. Zorena – radny powiatowy – spotkanie w tej sprawie odbyło się w poniedziałek  

w Starostwie. Z wodą jest tak samo jak z drogami jest kilku właścicieli, którzy przerzucają na 

siebie odpowiedzialność. Co fachowiec to inne zdanie na temat rzeki Liwy. Tak jak 

usłyszeliśmy na spotkaniu w Starostwie poważna regulacja rzeki Liwy odbyła się w latach 30 

ubiegłego wieku i to są fakty.   

J. Piskor – Przewodniczący Rady – na spotkaniu był Pan Marszałek Leszek 

Czarnobaj. Mam nadzieję, że On w sprawie rzeki Liwy i kanału Palemona coś zrobi. Interesy 

poszczególnych grup społecznych są ważne oprócz interesów rolników.  

E. Krajewska – Wójt – jest wiele grup interesów, które należy pogodzić.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady - proszę Państwa czy są jeszcze pytania. Jeżeli 

nie to dziękuje Panu Kierownikowi za przybycie i wyczerpujące przedstawienie tematu.  

 

Ad. 4. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady - poprosił Pana Antoniego Tyndę przedstawiciela 

Starostwa Powiatowego w Kwidzynie i poprosił go o przedstawienie informacji na temat dróg 

powiatowych oraz przewidywanych inwestycjach w zakresie remontu tych dróg na terenie 

Gminy Sadlinki.  

A. Tynda – przedstawiciel Starostwa Powiatowego w Kwidzynie – podziękował za 

zaproszenie oraz przeprosił w imieniu Pana Starosty za jego nieobecność z powodu 

ważnych obowiązków służbowych.  

Chciałbym przedstawić krótką informacje na temat stanu technicznego dróg 

powiatowych na terenie Gminy Sadlinki. Na terenie Gminy Sadlinki jest kilka dróg, które 

wymagają napraw są to między innymi drogi: Białki – Grabówko prze Olszanicę, droga 

gruntowa w Olszanicy. Natomiast drogę Rusinowo – Nebrowo poprawimy w ramach 

bieżących remontów dróg.  

W pierwszej kolejności będą wykonywane inwestycje ze środków pochodzących  

z Unii Europejskiej oraz środków rządowych tzw. schetynówek.   

Aktualnie wykonujemy inwestycję tzw. małą obwodnicę Kwidzyna, która pochłania 

duże środki inwestycyjne. Remonty dróg powiatowych przeprowadzamy zgodnie Wieloletnim 

Planem Inwestycyjnym zatwierdzanym przez Radę Powiatu.  
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Pieniądze ze „schetynówek” częściowo zostaną przekazane na spraw związane  

z bezpieczeństwem ruchu drogowego. W ramach tego programu wytypowaliśmy na terenie 

gminy 10 miejsc w których wybudujemy zatoki autobusowe. Na Gminę Sadlinki zostaną 

przekazane środki pieniężne w wysokości 400.000,00 zł. Przy czy 200.000,00 zł są to środki 

rządowe natomiast po 100.000,00 zł z gminy i starostwa.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – sołtys z Grabowa zwrócił się z zapytaniem, żeby 

na ostrych zakrętach oznaczyć środek jezdni. Tych miejsc na terenie gminy jest kilka  

i należałoby je poprawić.  

P. Żyła – radny – na skrzyżowaniu w miejscowości Grabówko jak się skręca w stronę 

Sadlinek rośnie duży krzak, który zasłania częściowo jezdnię w wyniku czego miejsce to jest 

zagrożeniem dla ruchu drogowego. 

Z. Krajewski – radny – proszę Pana na przystanku w Okrągłej Łące istnieje potrzeba 

postawienia bariery.  

A. Tynda - przedstawiciel Starostwa Powiatowego w Kwidzynie – jeżeli chodzi  

o barierki, to sprawa wygląda tak, że ustawia się je tylko wtedy kiedy zapewnią większe 

bezpieczeństwo.  

B. Gadacz – sołtys – chciałbym poruszyć problem w Kaniczkach. Na wysokości Pana 

Rzepczyńskiego jest krzak, która bardzo utrudnia widoczność. Trzeba te zakrzaczenie 

wyciąć, bo ostatnio doszło tam do wypadku z udziałem konia.  

B. Filar – sołtys – jeżeli chodzi o pobocza. Pobocza są zarośnięte co zwłaszcza na 

łukach jest bardzo niebezpieczne i takie pobocza skracają również żywotność drogi. 

A. Tynda - przedstawiciel Starostwa Powiatowego w Kwidzynie – tak pobocza są 

bardzo ważne ale my wycinkę poboczy realizujemy przy pomocy więźniów ręcznie i to 

zabiera nam bardzo dużo czasu.  

W. Wiśniewski – radny – jeżeli chodzi o drogę Olszanica – Olszanica to przy pomocy 

więźniów ta droga ma zostać naprawiona? To jest porażka.  

A. Tynda - przedstawiciel Starostwa Powiatowego w Kwidzynie – z tą drogą jest taki 

problem, że jeżdżą po niej ciężki samochody wywożące piach.  

B. Krzemień – radny – krzyżówka w Rusinowie do granicy gminy. Jest prośba żeby 

wyrównać dziury. Moim zdaniem trzeba wybrać piach i wsypać kamienie. Ruch 

samochodowy na tej drodze jest bardzo duży i nie ma tam się jak minąć. Następną sprawą 

jest skrzyżowanie na Rusionowo przez Okrągłą Łąkę aby ustawić na tej drodze lustro 

skierowane w stronę Nebrowa Małego.  

M. Paliwoda – radna – ten odcinek drogi od Rusinowa przedłużyła bym do Małego 

Nebrowa. 

M. Tumiłowicz – radny – 0,5 m tłuczenia by wystarczyło. 
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A. Tynda - przedstawiciel Starostwa Powiatowego w Kwidzynie – tłuczeń jest drogi 

również transport jest drogi. Staramy się robić dużo na terenie Gminy Sadlinki. To co 

Państwo radni nam powiedzieli weźmiemy pod uwagę i będziemy się starli to realizować.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady - proszę Państwa czy są jeszcze pytania. Jeżeli 

nie to dziękuję Panu Tyndzie za przybycie i wyczerpujące przedstawienie tematu.  

 

Ad. 5. 

 W. Wiśniewski – radny – jest problem z Panem Gutmańskim. Co zrobiono w tej 

sprawie Pani Wójt? 

 M. Zdankiewicz – radny – Pani Wójt proszę zwrócić uwagę na tablicę określającą 

teren zabudowany przy wjeździe w Białkach. Tablica jest źle ustawiona i może mylić osoby 

przyjeżdżające z zewnątrz.  

 Z. Krajewski – radny – czy zostanie dotrzymany termin rozpoczęcia dróg 

wojewódzkich na terenie Gminy Sadlinki w III kwartale br.? Czy został rozwiązany problem 

ul. Tartacznej? 

 I. Koralewska – radna – Pan Pięta ciągle zgłasza się do mnie, że po remoncie ul. 

Cisowej jest cały czas jest zalewany. 

 S. Surma – radny – dwa lata temu drogę w Białkach – Górach robiła firma  

z Gdakowa a teraz wygląda gorzej jak przed remontem. Drugą sprawą jest brak boiska  

w Białkach. Młodzież przyszła do mnie z pytaniem co będzie dalej, ponieważ Pan Kieliszek 

sprzedał te działkę na której grała młodzież. Taką informację posiadam od młodzieży.  

 

Ad. 6. 

E. Krajewska – Wójt - przedstawiła informację na temat spraw realizowanych  

w okresie między sesjami.  

 

Ad. 7. 

 J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXIV/230/2009 z dnia 5 

sierpnia 2009 r. w sprawie zmian budżetu Gminy Sadlinki na 2009 r.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 8. 

 J. Piskor – Przewodniczący Rady - odczytał Uchwałę Nr XXIV/231/2009 z dnia 5 

sierpnia 2009 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.    
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Ad. 9. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał Uchwałę Nr XXIV/232/2009 z dnia 5 

sierpnia 2009 r. o zmianie uchwały Nr XXXVII/221/2006 Rady Gminy Sadlinki z dnia 26 

października 2006 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/173/2005 Rady Gminy Sadlinki z 

dnia 9 grudnia 2005 r. w sprawie nadania statutu Przedszkolu Publicznemu w Sadlinkach.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.    

 

Ad. 10.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady - odczytał Uchwałę Nr XXIV/233/2009 z dnia 5 

sierpnia 2009 r. w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 11.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał Uchwałę Nr XXIV/234/2009 z dnia 5 

sierpnia 2009 r. o zmianie uchwały Nr XXXII/184/2006 Rady Gminy Sadlinki z dnia 15 marca 

2006 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2008 – 2011. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 12.  

Za przyjęciem protokółu obrad z XXII Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 14 

radnych uczestniczących w posiedzeniu w związku z czym protokół został przyjęty 

jednogłośnie.   

 

Ad. 13.  

 E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o sprawę Pana Gutmańskiego, to komisja musi 

się zwrócić do Starostwa ponieważ Starostwo wydało pozwolenie wodno-prawne.   

 Jeżeli chodzi o Białki to szlaka jest w miarę dobrym materiałem na płaskich drogach, 

natomiast na wzniesieniach po prostu spływa.   

 Jeżeli chodzi o ulice Tartaczną to nie możecie być pod ostrzałem jednej osoby. 

Podjęłam decyzję, że na tej ulicy zostaną założone progi.  

B. Krzemień – radny – moim zdaniem nie należało robić nic jeżeli chodzi o drogi 

 i był by spokój.  
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Z. Krajewski – radny – czy będą kary dla tych mieszkańców, którzy nie będą mieli 

śmietników? 

E. Krajewska – Wójt – w tym przypadku muszą chodzić pracownicy i to sprawdzać.  

Z. Krajewski – radny – moim zdaniem nikt nie musi chodzić. Przecież w gminie jest 

wykaz  kto ma śmietnik a kto nie ma. 

E. Krajewska – Wójt – ja nie mogę tak robić żeby cały czas pracownicy chodzili  

i sprawdzali. Mają być zmiany w ustawie Prawo Ochrony Środowiska  aby obligatoryjnie 

gmina co miesiąc sprawdzała tą kwestię. Jak nie będzie pojemnika na śmieci to ma być 

mandat w wysokości 2.000,00 zł lub kara pozbawienia wolności do 1 roku. W tym przypadku 

trzeba poczekać na tą zmianę ale ja przynajmniej nie wyobrażam sobie tego, że pracownik  

z gminy miałby chodzić co miesiąc i to sprawdzać.  

Z. Krajewski – radny – pieniądze z mandatów to chyba trafią do budżetu gminy? 

M. Grzyb – radny – kto odpowiada za wywóz śmieci z cmentarza? 

E. Krajewska – Wójt – za wywóz śmieci płaci gmina.  

B. Krzemień – radny – w Nebrowie część płaci gmina a cześć ksiądz.  

M. Zdankiewicz – radny – mam pytanie do Pana radego Krajewskiego jeżeli chodzi o 

drogo leśne, które są udostępniane dla ogółu użytkowników czy będą remontowane? 

Z. Krajewski – radny – drogi leśne które są udostępnianie dla wszystkich są 

oczywiście remontowane przez las ponieważ są to jego drogi. Natomiast osoby prywatne jak 

chcą jeździć to jeżdżą.  

G. Podgórska – radna – zapraszam wszystkich Państwa na festyn z okazji święta 

powideł nebrowskich, które odbędą się 19 września br.  

 

Ad. 14.  

 Radni, sołtysi oraz zaproszeni gości nie wnieśli żadnych wolnych wniosków.   

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXIV Sesji Rady Gminy Sadlinki.  

 

 

 
 
Protokołował  
S. Rogala 
 

 


